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 INFORMATIEVE RAAD 22 JUNI 2023

                                      Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw S. Kuilman
Griffier: de heer W. van Zanen

Tevens aanwezig: de heer E. Bouwhuis (GL), mevrouw A.M. de Smalen (GL), mevrouw H. 
van ’t Riet (GL), mevrouw Y. Yildiz-Kaya (GL), de heer W. Advokaat (OD), de heer J.A.C. 
van Heumen (OD), de heer A.S. de Jong (OD), de heer J. de Jong (OD), de heer H.J. 
Berkhout (D66), mevrouw S.E. Muijs (D66), de heer R. Poelwijk (D66), mevrouw O.U. 
Ramautarsing (D66), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer A.C. van Dijk (VVD), de heer H. 
Dijksman (VVD), de heer W.K. van Es (PvdA), de heer S. Ferwerda (PvdA), de heer F.W. 
Geerts (PvdA), de heer E.S. den Heijer (OPD), de heer P.A. Prins (OPD), de heer M. 
Grishaver (OnPD) en mevrouw A.R. van Marion (OnPD)

Vanuit het college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder M. Everhardt, wethouder 
J.D.W. Klaasse, wethouder J. Prins en wethouder M.A. Sikkes-van den Berg
________________________________________________________

1. Opening 
Mededelingen door de voorzitter
Vaststellen agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 
Met de agenda wordt ingestemd.

2. Mededelingen portefeuillehouder

Er zijn geen mededelingen.

3. Meerjarenperspectief Grondzaken 2022

De voorzitter meldt dat bij de stukken een gewijzigd raadsvoorstel staat. In de eerste versie 
stond nog een toelichting op de bekrachtiging door de gemeenteraad van de geheimhouding 
op een bijlage. Deze verplichting tot bekrachtiging is recentelijk vervallen en vandaar de 
gewijzigde raadsvoordracht.

VVD is verrast door de eindwaarde van 27 miljoen voor Holland Park West. Het antwoord op 
waar dit hoge bedrag vandaan kwam is te vinden in de geheime bijlage. Het is een lastig 
leesbaar stuk. Ook D66 heeft vorig jaar er al aandacht voor gevraagd of het eenvoudiger 
kon. Op pagina 7 staat dat de accountant het meerjarenperspectief niet cijfermatig en op 
inhoud controleert. Is de gemeenteraad wel voldoende hiervoor geëquipeerd en zou het 
grote financieel belang van de exploitatie niet een grotere controlerende rol van de 
accountant rechtvaardigen? Enigszins geruststellend stond op pagina 15 van het 
accountantsverslag dat een belangrijk onderdeel van de controle is de juiste waardering van 
grondexploitaties per ultimo 2022. Eerder is al gesproken over wat te doen met de eventueel 
te grote reserve Grondzaken. Dat ligt ergens in 2027 wanneer Holland Park West gereed is. 
Heeft er bij het college al een ideevorming hierover plaatsgevonden?
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PvdA vindt het jammer dat de gemeente weinig eigen grond heeft om maatschappelijke 
taken te kunnen uitvoeren. Het is mooi om te zien dat grote grondexploitaties als Plantage de 
Sniep vruchten beginnen af te werpen. De fractie is ook positief over het 
voorbereidingskrediet voor de zoeklocatie van de Harmonielaan dat nu is opgenomen omdat 
dit een van de aangewezen zoeklocaties is voor de realisatie van sociale woningbouw. Nu 
de spoorwegonderdoorgang feestelijk is geopend is het belangrijk om daar zo snel mogelijk 
sociale huurwoningen te realiseren. Wanneer krijgt de raad een update over deze 
zoeklocatie en hoe ziet het tijdspad eruit?
De fractie is tevreden met hoe het college omgaat met de moeilijke tijden in het kader van de 
inflatie et cetera. Volgens de accountant zijn er veel risico’s maar de gemeente heeft 
voldoende aandacht voor bijvoorbeeld de correcte waardering van de grondposities. Het is 
goed om te zien dat bij de uitbreiding van de Jumbo bij de Kruidenhof en bij het afgestelde 
project campus Diemen Zuid geld is overgebleven dat kan terugvloeien naar de reserves.

GroenLinks zegt dat het goed is om te zien dat de gemeente eventueel bereid is om 
financieel bij te dragen aan de totstandkoming van sociale huurwoningen waar een 
dringende behoefte aan is.

D66 gaat ervan uit dat de boekhouding in orde is en dat de accountant er voldoende naar 
gekeken heeft. De fractie is tevreden met de beantwoording van de technische vragen en de 
stukken.

Ons Diemen merkt op dat de schaarste aan grond en de hoge prijs ervan leiden tot 
onrendabele plannen. Het moet weer beter mogelijk worden om gebiedsontwikkeling sluitend 
te krijgen. Het kabinet stelt een uitvoeringsagenda op om het grondbeleid te moderniseren. 
Op korte termijn zal binnen een wettelijk kader de beschikbaarheid van grond worden 
vergroot zodat de gebiedsontwikkeling wordt versneld door bijvoorbeeld het voorkeursrecht 
beter te benutten of door parallel aan het onderhandelingstraject te starten met een 
onteigeningsprocedure.
Deze komende maatregelen zijn van invloed op het grondbeleid. Omdat de 
kortetermijnmaatregelen niet los kunnen worden gezien van de invoering van de 
Omgevingswet verwacht de fractie in het najaar meer duidelijkheid over de plannen. Zodra 
de consequenties voor het grondbeleid bekend zijn dient de raad te worden geïnformeerd.

Ouderenpartij Diemen meldt dat kan worden ingestemd met de uitstekende stukken die 
voorliggen.

Onafhankelijke Partij Diemen vindt het nog steeds jammer dat niet verder is gegaan met de 
initiatiefnemer van het datacenter om te kijken naar oplossingen. Een coalitieakkoord is een 
werkdocument dat het doel heeft om richting te geven en mag nooit in beton gegoten zijn. Er 
is nu een taskforce gekomen die bezig is met het uitbreiden van het elektriciteitsnetwerk en 
daarom is het verstandig dat het college toch nog een keer met de initiatiefnemer om de tafel 
gaat. Voor de gemeente heeft dit € 2000 gekost maar de kosten voor de ondernemer zijn 
vele malen groter.

Wethouder Prins legt uit dat de accountant kijkt naar het meerjarenperspectief ter 
ondersteuning van de jaarrekening en hij kijkt cijfermatig naar de jaarrekening.

VVD herhaalt dat op pagina 7 van de nota staat dat de accountant het meerjarenperspectief 
niet cijfermatig en op inhoud controleert.
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Wethouder Prins herhaalt dat de cijfermatige controle van de accountant de jaarrekening 
2022 betreft.

VVD merkt op dat het meerjarenperspectief een complex stuk is en de toelichtingen zijn 
beperkt. Daarom is het belangrijk dat de accountant daar cijfermatig naar kijkt. Hoe is de 
raad hier in staat om zijn controlerende rol goed uit te oefenen?

Wethouder Prins zegt dat alles wat in het meerjarenperspectief grondzaken staat moet 
kloppen met wat er in de jaarrekening staat en daar zit de controle. Op de vraag hoe de raad 
kan worden meegenomen in een goed inzicht in het meerjarenperspectief zal worden 
teruggekomen.
Het project Holland Park loopt nog maar waarschijnlijk gaat het een paar magere jaren 
tegemoet en daarom is het goed dat de gemeente hiervoor een flinke reserve heeft. Er kan 
niet op worden vooruitgelopen hoe zich dit ontwikkelt.

VVD stelt dat de vraag is of die gelden al die jaren thuishoren in de reserve Grondzaken of in 
de algemene reserve. Wat gebeurt er als deze reserve een zodanig niveau bereikt dat het 
niet meer noodzakelijk is om deze bedragen te reserveren? Wellicht kunnen deze gelden 
dan worden gebruikt voor meer algemene kwesties waarvoor de gemeente geld tekortkomt.

Wethouder Prins merkt op dat de raad het grondbeleid heeft vastgesteld en daarin staat dat 
wordt gewerkt met reserves en voorzieningen voor de verkoop van grond. Er is gestart met 
de eerste fase van het project Harmonielaan en verwacht wordt dat aan het eind van het jaar 
het plan van eisen rond is. Het college volgt alles wat vanuit het Rijk komt met betrekking tot 
de modernisering van het grondbeleid en te zijner tijd zal gekeken worden hoe dit beleid past 
in het grondbeleid van de gemeente Diemen. Als er dusdanige wijzigingen op de gemeente 
afkomen die essentieel zijn voor het grondbeleid zal de raad hierover meteen worden 
geïnformeerd. Op verzoek van het datacenter zelf is dit project niet zo lang geleden in de 
raad behandeld. Het college heeft de conclusies overgenomen en het verder afgehandeld.

VVD vraagt of het de bedoeling is om de reserve Grondzaken tot in eeuwigheid vast te 
houden en om het niet over te hevelen naar de algemene reserve, zeker als die op een 
gegeven moment een beetje aan het opdrogen is? Wanneer gaat het college dit aan de raad 
voorleggen?

Wethouder Prins herhaalt dat de raad het grondbeleid heeft vastgesteld en dat zegt hier iets 
over. Er is nu geen aanleiding om daar anders in te acteren. Als er andere inzichten komen 
of de raad vindt dat er anders mee moet worden omgegaan wordt dat tegemoet gezien.

VVD herhaalt dat de fractie zich vorig jaar afvroeg wat moet worden gedaan met een te grote 
reserve Grondzaken en dit is bij uitstek het moment om daarop terug te komen.

Wethouder Prins stelt dat er nog een aantal projecten zijn als Holland Park West en Holland 
Park Zuid en daarom is het verstandig om niet bij voorbaat heel veel geld weg te sluizen.

VVD vindt dat ook heel verstandig.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

4. Jaarstukken 2022 gemeente Diemen
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De heer Bouwhuis (vicevoorzitter auditcommissie) dankt de heer De Vries voor de prettige 
samenwerking en zijn collega’s voor het controleren van de jaarrekening en andere stukken 
van de gemeente Diemen. Het is op zich spijtig dat het na vanavond tot een beëindiging van 
de samenwerking komt.
(applaus)

De heer De Vries (accountant) zal de complimenten overbrengen naar zijn team. De 
samenwerking was in de afgelopen jaren ontzettend plezierig met de gemeente Diemen en 
de andere 2 gemeenten die in Duo-verband werden gecontroleerd. Aan de auditcommissie is 
toegelicht wat de reden was om niet in te schrijven.
Bij de jaarrekening wordt een goedkeurende controleverklaring voor getrouwheid en 
rechtmatigheid afgegeven. De jaarrekening bevat de elementen en de cijfers zoals het hoort. 
Bij het deel rechtmatigheid wordt bevestigd dat de gemeente Diemen heeft gehandeld 
conform wet- en regelgeving. Dat betekent onder andere Europese aanbestedingsregels en 
begrotingsrechtmatigheid en dat is ook opgenomen in het accountantsverslag.

Ouderenpartij Diemen stelt dat het verslag doen van het gevoerde beleid er niet altijd even 
goed uitkwam en dat een overschot van 8,2 miljoen werd gevoeld alsof het over de raad is 
gekomen. Een gebrek aan personeel en veel niet ingevulde vacatures hebben tot veel 
doorschuivingen geleid. De inkomsten uit heffingen waren 1,4 miljoen hoger dan het jaar 
daarvoor en dat is ook wat vreemd.

VVD vraagt waarom de 1,4 miljoen extra inkomsten vreemd is.

Ouderenpartij Diemen constateert dat uit parkeerheffingen en naheffingen en uit de 
toeristenbelasting veel meer inkomsten zijn ontvangen dan het jaar daarvoor. Daarop is 
doorgevraagd en dan geeft het college aan op pagina 165 dat de scanauto € 408.000 heeft 
opgeleverd maar dat in 2022 minder heffingen zijn opgelegd dan in 2021. Dat kan niet 
helemaal met elkaar worden gerijmd.
De fractie heeft vragen gesteld ten aanzien van pagina 12 over de 7 ton overschot die niet 
zijn beantwoord. Er werd namelijk gezegd dat dit niet nader hoeft te worden gespecificeerd. 
Op pagina 32 gaat het over personen met een uitkering per 1000 inwoners. Het college 
noemt in de jaarrekening een aantal cijfers uit Waar staat je gemeente. Daaruit zou kunnen 
worden afgeleid dat er meer mensen met een uitkering in Diemen zijn dan het jaar daarvoor 
maar het antwoord is anders dan in de jaarrekening staat. De vraag is of Waar staat je 
gemeente een goede informatiebron is maar toch wordt er heel veel gebruik van gemaakt. 
Op pagina 73 gaat het om 5 verhuizingen Van groot naar beter. Dat lijkt weinig maar er 
kunnen ook nog verhuizingen plaatsvinden op medische of sociale indicatie of via de Wmo 
gefinancierd. Daar is op doorgevraagd maar daar is geen antwoord op gekregen.
Op pagina 113 betreft het het dak van de ambtswoning. Het college geeft als antwoord dat er 
nagedacht wordt over een gebiedsontwikkeling rond het Duran Sportcentrum. Er is om een 
gespecificeerde toelichting gevraagd maar die is niet duidelijk genoeg want het lijkt erop 
alsof daar over een tijdje geen ambtswoning meer staat en dat dus het dak niet meer 
gerepareerd hoeft te worden. De fractie heeft weer vragen gesteld over Diemen Divers en 
inclusief maar voor de tweede keer geen antwoord gekregen op vragen over besteden en 
niet-bestede budgetten.
Op pagina 159 gaat het om de laptops voor raadsleden. Waarschijnlijk kunnen de 
raadsleden over een half jaar de laptops inruilen voor een iPad als daar behoefte aan is. Dan 
het contract op pagina 166 over het parkeren in Diemen. Het is bekend dat het contract met 
de exploitant van de ondergrondse parkeergarage 15 jaar geldig is en daarin is opgenomen 
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dat wanneer de exploitant de tarieven verhoogt de gemeente dan ook de tarieven op straat 
moet verhogen. Er komt over ongeveer 4 jaar een eind aan dit contract en hopelijk kan de 
raad dan zelf bepalen welke parkeertarieven op straat dienen te worden toegepast.

Ons Diemen bedankt de heer De Vries voor de prettige samenwerking. Wat betreft het 
maaibeleid. Mensen willen meewerken aan de bevordering van biodiversiteit en krijgen 
zakjes met zaad uitgereikt maar naast de tuin zien ze ook mogelijkheden in de publieke 
ruimte. Kunnen er plekken worden aangewezen waar zij ook mogen zaaien?
De gemeenteraad heeft het bestemmingsplan Holland Park Zuid in 2019 vastgesteld. Bij de 
onderhandelingen over het coalitieakkoord in 2022 is de ambitie uitgesproken om meer 
betaalbare woningen te bouwen. In het najaar werd bekend dat de nieuwbouw moest 
bestaan uit 2/3 betaalbare woningen omdat voor Overijssel in december een woondeal werd 
gesloten. Inmiddels is er een woondeal afgesloten voor het bouwen van betaalbare 
woningen maar komt het college die afspraken wel na want Holland Park Zuid is de enige 
locatie waar nog bouwmogelijkheden zijn? Hoe wil het college die afspraak nakomen?

GroenLinks merkt op dat de gemeente in het bestemmingsplan Holland Park Zuid heeft 
vastgelegd de percentages voor sociale huur en middeldure huur. Ons Diemen wekt echter 
de indruk dat zij van die afspraak al wil en dat gaat niet zonder kosten.

Ons Diemen stelt dat tijdens de coalitieonderhandelingen is gezegd dat eigenlijk meer 
betaalbare woningen moesten worden gebouwd. Daar zit een kostenplaatje aan maar ook de 
regelgeving gaat die kant op. De gemeente moet meer participeren op wat er bij het Rijk leeft 
en wat de behoefte is aan betaalbare woningen. De goedkoopste woning met een 
middeldure huur in Holland Park West is € 920 terwijl het maximum voor sociale woningen 
ruim € 600 is en daar zit dus een flink gat tussen waardoor mensen die in een winkel werken 
of een garagebedrijf een middeldure huur niet kunnen betalen maar ze verdienen te veel 
voor een sociale huurwoning. Juist voor die mensen moet worden gebouwd.

De voorzitter geeft aan dat een sociale huurwoning momenteel tot € 808 gaat.

GroenLinks hecht ook zeer aan betaalbare woningen maar er zijn afspraken gemaakt voor 
Holland Park in het bestemmingsplan en derhalve is er geen ruimte om op die plek af te 
dwingen dat er nog meer betaalbare huurwoningen komen, anders dan is afgesproken.

Ouderenpartij Diemen vraagt of Ons Diemen de vaststelling van 30% sociale huur in Holland 
Park West en Holland Park Zuid bij de vaststelling van die bestemmingsplannen heeft 
gesteund.

Ons Diemen memoreert dat de fractie het bestemmingsplan Holland Park Zuid niet heeft 
gesteund omdat zij meer betaalbare woningen wil. Bij de transformatie van de kantoorparken 
in Bergwijkpark naar de woonwijk Holland Park zijn bestemmingsplannen aangepast. Dus 
waarom zou dat niet kunnen voor Holland Park Zuid?

GroenLinks wijst erop dat de verhuurder een bepaald rendement wil hebben en het 
realiseren van dat soort woningen is minder winstgevend dan voor vrijesectorwoningen. Als 
de gemeente het bestemmingsplan verandert en meer sociale en middeldure huurwoningen 
wenst dan eerder is afgesproken krijgt de gemeente daarvoor de rekening gepresenteerd en 
die zal niet mis zijn.
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Ons Diemen begrijpt dat GroenLinks de woondeal waarin wordt gesproken over 2/3 moet 
betaalbare woningen zijn niet realistisch vindt.

GroenLinks zegt dat er een enorme behoefte is aan betaalbare woningen en de landelijke 
inzet van minister De Jonge van 2/3 betaalbare woningen zal nog vastgelegd worden in 
wetgeving. Voor Holland Park West zijn er afspraken die al jaren geleden zijn gemaakt en 
daar gaat de woondeal van het kabinet niet over want die gaat over nieuwe projecten.

VVD stelt dat weliswaar het bestemmingsplan is vastgesteld maar er zijn nog geen 
daadwerkelijke afspraken gemaakt met ontwikkelaars. Dus zou wel degelijk de eis kunnen 
worden gesteld richting ontwikkelaar dat de 2/3-regeling moet worden gevolgd.

GroenLinks valt het op dat die vraag van de VVD komt want die partij hecht juist enorm aan 
eigendomsrechten.

VVD gaat het om het volgen van de 2/3-regeling. Niet veel ontwikkelaars zullen warmlopen 
voor het idee om voor 2/3 betaalbare woningen te bouwen maar het is niet zo dat de 
gemeente daar geld op zou moeten toeleggen want de gemeente is geen grondeigenaar.

GroenLinks zou graag zien dat er meer betaalbare woningen worden gerealiseerd maar 
bestemmingsplannen geven rechten aan diegene die op dat moment eigenaar van grond is. 
De grond is meer waard omdat er voor een x percentage vrijesectorwoningen mogen worden 
gerealiseerd. Het bestemmingsplan biedt ruimte om meer betaalbare woningen te bouwen 
maar waarschijnlijk zal dat niet rendabel zijn. Vrij recent is met de wethouder een korte 
gedachtewisseling geweest over het stagneren van Holland Park West. Die woningen 
konden niet worden gerealiseerd omdat het allemaal zo duur werd.

Ons Diemen zegt dat in de redenering van de fractie enige onderbouwing wordt gemist maar 
dat geldt eveneens voor die van GroenLinks. De raad moet gewoon kijken naar hoe zoveel 
mogelijk betaalbare woningen kunnen worden gerealiseerd. Dat moet het uitgangspunt zijn.

Ouderenpartij Diemen wijst erop dat door de hoge rente mensen geen woning meer kunnen 
kopen en bouwers kunnen niet meer bouwen omdat het niet meer gaat voor de huidige 
kosten. Dan loopt alles vast want bij de woondeal van minister De Jonge is geen geld 
geleverd. Vroeger waren er de premie A-, B- en C-regelingen voor kopers en soms waren er 
subsidies voor stichtingskosten maar dit moet bij Den Haag worden neergelegd.

Ons Diemen constateert dat het Rijk meer regie wil op de woningbouw en dat aan de 
gemeente meer zal worden opgelegd maar daar zal wel geld bij moeten komen. De minister 
beweegt en het gaat de kant op van meer betaalbare woningen. Er komt een rits aan 
maatregelen aan die bijvoorbeeld ook betaalbare huur mogelijk maken en dat moet even 
worden afgewacht.

D66 zegt dat het afgelopen jaar veel woningen zijn gebouwd en er ook sprake is van een 
betere verdeling van de woningen zoals de regionale woonruimteverdeling en het project 
Van groot naar beter. Mooie projecten met de inwoners zoals Daarom Duurzaam Diemen. 
De steunimpuls en de energietoeslag. Gevraagd is hoe het komt dat het niet lukt om de 
kwijtscheldingen binnen de geldende termijnen af te handelen zodat mensen die het niet 
kunnen betalen het ook niet hoeven maar het antwoord was dat ongeveer in de helft van de 
gevallen het komt omdat de inwoners stukken niet op tijd kunnen aanleveren. Kan dit 
simpeler worden gemaakt of dat de gemeente hier iets soepeler in is?
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Ook is gevraagd hoe het komt dat mensen die er recht op hebben geen gebruik maken van 
de Doe mee regeling en het antwoord was daarop dat dit niet precies bekend was. Kan dit 
niet worden meegenomen in het onderzoek naar alle armoederegelingen? Worden niet-
gebruikers gevraagd waarom ze niet gebruikmaken van deze regeling of van de 
draagkrachtregeling of onderdelen van de steunimpuls?
De jaarrekening gaf een mooi financieel resultaat en dat is een mooie buffer voor de magere 
jaren die eraan komen. Een deel van het overschot wordt veroorzaakt door capaciteitsgebrek 
waardoor niet altijd kon worden uitgevoerd wat gepland was. Kan voldoende worden 
gestuurd op als er een capaciteitsgebrek is welke dingen wel kunnen worden uitgevoerd en 
welke dingen niet?

Ons Diemen vraagt of wordt bedoeld beter iets goed dan half werk?

D66 bedoelt vooral dat daar een actieve keuze in wordt gemaakt. Vindt het college dat 
hierop voldoende wordt gestuurd of overkomt het de gemeente?

Onafhankelijke Partij Diemen memoreert dat de gemeente in 2022 te maken kreeg met de 
oorlog in Oekraïne, de energiecrisis en de hogere prijzen. Er was sprake van een toename 
van mentale klachten, vooral onder jongeren, als gevolg van corona. Ook veel jongeren 
ondervinden problemen op het gebied van financiën. Veel inwoners ontvingen de 
energietoeslag. Er is veel opvang en huisvesting gerealiseerd voor de Oekraïense 
vluchtelingen. Door de verbouwing van de Omval en de bibliotheek is er nu een mooi 
cultureel aanbod. Mooi is het starten van een Huis van de buurt in Holland Park. Het aantal 
verplichte meldingen van kindermishandeling is bijna gehalveerd ten opzichte van 2021. Het 
project Scheerlicht is een groot succes en werpt steeds meer zijn vruchten af. Ook de inzet 
van straatcoaches met betrekking tot de jeugd is een goede zaak maar er was een toename 
van het aantal bemiddelingen bij conflicten tussen buren. Goed is dat terughoudend wordt 
omgegaan met het opleggen van boetes wanneer fraude wordt geconstateerd. Het moet 
echt duidelijk zijn dat het om fraude gaat en niet om onwetendheid of een vergissing van 
betrokkene.
Mooi is om te zien dat het aantal bezoekers van het sportcentrum is toegenomen. Het project 
Maatwerk en aanpak is een goed uitgangspunt om projecten gestructureerd te laten 
verlopen. Goed is dat het aantal betalende bezoekers in de Omval met een derde is 
toegenomen. Ondanks de beperkte ruimte die de gemeente heeft is de fractie niet blij met 
het bouwen van woningen op een postzegel zoals dat gaat plaatsvinden in Buitenlust en 
wellicht ook op De Griend.
De fractie is niet voor de bouw van een middelbare school bij het Sportcentrum Duran want 
een school in een wijk met woningen kan veel overlast veroorzaken als de visie en het doel 
binnen de wijk nog niet helder zijn. Beter is als er een natuurlijke gezonde school verrijst in 
natuurpark Spoorzicht waar geleerd wordt hoe belangrijk en gezond natuur is met meer 
buitenlessen waardoor de motivatie stijgt. Het schoolgezondheidsprofiel kan hierbij nog een 
belangrijke rol spelen.

GroenLinks spreekt zijn waardering uit voor de ambtenaren die ondanks de onvoorziene 
omstandigheden zoals de oorlog in Oekraïne, de energiebesparing en hoge inflatie en 
vacatures binnen de organisatie weer veel resultaten hebben bereikt. De keerzijde is een 
hoge werkdruk en gestegen ziekteverzuim. Daarom moet de raad iedere keer zorgvuldig 
afwegen of niet alleen financieel maar ook in de organisatie ruimte is voor een nieuw plan.
Voor inwoners met een laag inkomen kon binnen enkele maanden de uitkering van de 
energietoeslag worden georganiseerd en de fiksbrigade heeft mensen met een krappe beurs 
geholpen met energiebesparingsmaatregelen aan huis.
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Bij de tramlus zijn vorig jaar 46 sociale huurwoningen opgeleverd en voor tientallen 
vluchtelingen en asielzoekers is opvang gerealiseerd. Voor een langer verblijf zijn 30 
flexwoningen gekocht. Het is lastig om echt grip te krijgen op de kosten van jeugdzorg. De 
nieuwe inkoop werpt nog niet volledig de vruchten af. Daarom is het goed om verder te 
kijken hoe de kosten kunnen worden beheerst maar daarbij moet worden voorkomen dat 
jongeren het kind van de rekening worden.
Om de klimaatverandering te beperken is het urgent om van het gas af te gaan en over te 
stappen naar hernieuwbare energie. Het is belangrijk dat inwoners met een kleine 
portemonnee de komende jaren worden geholpen met de noodzakelijke omslag. De 
biodiversiteit wordt bevorderd door ecologisch maaibeheer maar inwoners kunnen 
verschillend denken over het minder vaak maaien van bermen. Het aantal kilo’s restafval per 
inwoner is afgenomen al zal het restafval nog veel verder moeten afnemen om zorgvuldig 
om te gaan met grondstoffen. Volgende week zal een motie worden ingediend om een proef 
te starten met het doneren van flesjes en blikjes met statiegeld rond vuilnisbakken.
De gemeente is aan een deel van de geplande werkzaamheden in 2022 niet toegekomen 
door niet ingevulde vacatures en urgente onvoorziene werkzaamheden. Vorig jaar is van het 
Rijk geld ontvangen om inwoners met een laag inkomen ook dit jaar te kunnen ondersteunen 
met onder meer een energietoeslag. Het is belangrijk dat de algemene reserve met het 
resterende rekeningresultaat wordt verhoogd zodat de gemeente meer financiële armslag 
krijgt om in de komende jaren een hoge inflatie, een hoge rente en het dreigende nadeel van 
een verlaging van de uitkering Gemeentefonds geheel of gedeeltelijk te kunnen opvangen.

PvdA vindt het een goede zaak dat de gemeente nu ondersteuning vraagt om de Europese 
aanbestedingsregels goed toe te passen. Kengetallen zijn in het algemeen verbeterd en dit 
biedt houvast voor de onvoorspelbare financiële toekomst. Hopelijk wordt het advies 
opgevolgd om inzicht te krijgen in de voorwaarden voor het normenkader. Het valt op dat de 
hoog specialistische jeugdzorg nog niet is afgerond. Hopelijk komen er na de afronding geen 
onverwachte tegenvallers uit.
In 2022 kwam de bestaanszekerheid van veel mensen onder druk te staan door de gevolgen 
van de oorlog in Oekraïne, de hoge inflatie enzovoort. Er wordt veel ingezet voor inwoners 
die extra aandacht nodig hebben zoals de aanpak daklozenopvang, maatschappelijke 
opvang en beschermd wonen. Daarnaast moet het programma Grip op sociaal domein ertoe 
leiden dat voor iedere inwoner de zorg betaald kan worden en ook beschikbaar is. De snelle 
realisatie van de steunimpuls is iets om trots op te zijn.
Woningen zijn schaars en het instellen van een huurinfopunt voor alle vragen op dit gebied is 
een goede zaak. Wellicht compenseert dit de niet geheel gerealiseerde integrale 
voorlichtingscampagne over de regelgeving.
Een deel van het mooie rekeningresultaat komt door het niet uitvoeren van plannen die 
hopelijk doorgeschoven kunnen worden naar 2023. Zeker gezien de stijgende rente en hoge 
inflatiecijfers en het tekort aan arbeidskrachten is het maken van een pas op de plaats van 
belang. Zeker voor 2026 wordt de toekomst somber geschetst en daarom is het belangrijk 
om het bedrag dat over is te storten in de algemene reserve.

VVD memoreert dat een resultaat van 8,2 miljoen niet veel is geboekt in het verleden maar 
veel werkzaamheden moeten worden doorgeschoven naar 2023. Een deel van het resultaat 
is te danken aan extra geld van de rijksoverheid. Wanneer wordt gecorrigeerd voor 
doorgeschoven werk blijft er nog een mooi resultaat over van 4,6 miljoen. Voor 2022 vinden 
er geen grote mutaties plaats in de reserve Grondzaken maar hiermee kan dat jaar als een 
uitzondering worden gezien. De grootste toevoeging betrof namelijk het overschot van 3,2 
miljoen op de herinrichting van de Oost-Westas.
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Ook dit jaar is er een tekort op de exploitatie van de afvalinzameling van € 207.000. Daarom 
kon opnieuw geen toevoeging aan de egalisatiereserve afvalstoffenheffing worden gedaan. 
Helaas zal dat waarschijnlijk leiden tot een hogere afvalstoffenheffing. Het vorige college 
heeft aangegeven dat het verschil in de afvalstoffenheffing tussen eenpersoonshuishoudens 
en meerpersoonshuishoudens bij de verhoging van de heffing geleidelijk aan zal groeien 
maar de afgelopen jaren is op dat front weinig gebeurd en daarom wordt ervan uitgegaan dat 
dit de komende jaren weer wordt opgepakt.
In het boekwerk wordt veel gezegd over wat de gemeente in 2023 en de jaren daarna gaat 
doen terwijl de jaarrekening eigenlijk een terugblik dient te zijn op 2022. Voor het kijken naar 
de toekomst is de begroting. Er is nu een weerstandsvermogen van bijna 37 miljoen en dat 
kan als uitstekend worden betiteld. Het is goed dat er een flinke buffer is want de financiële 
situatie is vanaf 2026 onduidelijk vanwege de herverdeling van de rijksmiddelen. Veel 
prestatie-indicatoren ontbreken en hierdoor is het vaak niet duidelijk wat beleid oplevert. 
Daarom wordt het tijd om goed te kijken naar met welke prestatie-indicatoren de komende 
jaren moet worden gewerkt.
De financiering van de jeugdzorg blijft een groot punt van zorg. Op pagina 15 wordt gelezen 
dat vooral wordt ingezet op contractmanagement terwijl ongeveer 3 jaar geleden de kosten 
al flink aan het exploderen waren. Toen sprak de VVD al zijn verbazing uit dat er een 
contractmanager werd aangesteld voor slechts 0,3 fte voor Diemen, Uithoorn en Ouder-
Amstel. Had niet veel meer capaciteit op contractmanagement in een eerder stadium grip op 
de kostenontwikkeling kunnen bieden? Dan was misschien ook beter geanticipeerd op de 
vertragingen in het berichtenverkeer. Dan was de kostenoverschrijving van € 953.000 op de 
jeugdzorg veel minder als een verrassing gekomen. Het in vaste dienst nemen van ouder-
kind coaches is positief.
Er kon een mooie nieuwe sporthal in gebruik worden genomen en de oude sporthal is mooi 
gerenoveerd. Belangrijk is de aanstelling van een sportparkmanager die onder meer zich 
moet houden op een correct gebruik van de faciliteiten van het sportpark. Het Sportakkoord 
moet zorgen voor deelname aan sport en beweging door liefst alle Diemenaren maar helaas 
heeft dat niet gezorgd voor een meer bloeiend verenigingsleven. Ook het aantal actieve 
sporters in Diemen is afgenomen terwijl corona alweer een tijd tot het verleden behoort en 
ook het jeugdsport- en cultuurfonds heeft daar geen positieve draai aan kunnen geven.

D66 ziet juist veel sportverenigingen in Diemen die heel veel leuke activiteiten organiseren 
en waar sprake is van heel veel bloei.

VVD stelt dat niet is gezegd dat het verenigingsleven niet zou bloeien maar dat het 
Sportakkoord niet heeft gezorgd voor groei van het verenigingsleven.

Ons Diemen denk dat de VVD bedoelt dat er minder honkballers zijn, dus minder leden.

VVD heeft het niet gehad over het aantal leden maar meer over de beleving van de sport 
binnen de verenigingen en die ontwikkeling is niet altijd positief. Er worden echter ook wel 
lichtpuntjes gezien. Het is niet alleen kommer en kwel bij alle verenigingen.
Het is jammer dat de Omval niet al in 2022 kon worden opgeleverd. De VVD is positief over 
de regeling Van groot naar beter. Er zijn 5 aanvragen gedaan voor de gemeentelijke regeling 
inzake de verhuiskostenvergoeding. Ook de ontwikkeling van het woningbouwplan Hof van 
Saan wordt toegejuicht. Wel zou het aantal middenhuurwoningen groter mogen zijn. Het gaat 
hier slechts om 20% van het totale woningaanbod terwijl het college voor transitielocaties 
een norm heeft gesteld van 25%. Er is in Diemen überhaupt weinig aandacht voor de grote 
groep mensen met een lager en middeninkomen met vaak cruciale beroepen zoals 
beginnende leerkrachten, politie, brandweer en mensen die werken in de zorg. Zeker als het 
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gaat om eenpersoonshuishoudens hebben ze het vaak zwaar en ze zijn vrijwel kansloos bij 
het vinden van een betaalbare woning. Positief is de beoogde ontwikkeling van een 
voorrangsregeling voor Holland Park en wellicht ook voor het Hof van Saan.
Op pagina 176 wordt het al jaren lopende project voor het onderhoud van de openbare 
ruimte in Diemen Noord zelfs niet meer genoemd. De achterstand op de oorspronkelijke 
planning moet inmiddels zijn opgelopen tot meerdere jaren. En daar worden klachten over 
gehoord. Het is noodzakelijk om alle prioriteit bij het eindelijk afronden van dit 
onderhoudsproject te leggen.
Incidentele risico’s kunnen nog steeds uitstekend worden opgevangen maar ten opzichte van 
vorig jaar zijn de structurele risico’s behoorlijk toegenomen. Met name de niet-
kwantificeerbare risico’s zijn daarbij substantieel. Samen met de solvabiliteitsratio die in 
oranje/rood staat alsmede de herverdeling van rijksmiddelen schetst dit een onzekere 
toekomst.
Ten aanzien van de bedrijfsvoering wordt een arbeidsverzuim van 8,5% gezien ten opzichte 
van 5,4% in 2021 en dat was ook nog een coronajaar. Daarnaast een personeelsverloop van 
maar liefst 28%. De gemeente moet oppassen niet in een vicieuze cirkel terecht te komen. 
Hoe worden straks prioriteiten gesteld als de gemeente voor keuzes komt te staan? Hopelijk 
is het ziekteverzuim in de eerste maanden van 2023 wat teruggelopen.
De fractie heeft een groot aantal technische vragen gesteld maar helaas zijn niet alle vragen 
naar tevredenheid beantwoord. Daarom zal in de komende dagen nog met een aanvulling 
worden gekomen.

Wethouder Klaasse zegt dat bij het financiële resultaat inderdaad de kanttekening past dat 
niet al het werk dat is voorgenomen ook is uitgevoerd zodat inmiddels 3,6 miljoen in de 
eerste kwartaalbrief is doorgeschoven naar 2023. Dan blijft er nog steeds een mooi positief 
resultaat van 4,6 miljoen over. In de afgelopen jaren speelde natuurlijk de 
vluchtelingenstroom uit Oekraïne, asielcrisis, energiecrisis, hoge inflatie, 
grondstoffentekorten en een enorme krapte op de arbeidsmarkt. Daar is op een goede 
manier mee omgegaan als wordt gekeken naar een aantal zaken die zijn opgepakt. 
Asielzoekers zijn opgevangen in de sporthal en de gemeente heeft flexwoningen gekocht 
voordat de hele markt was opgedroogd. Een steunimpuls met 15 punten om in te spelen op 
de energiecrisis en de tekorten die dat met zich meebracht voor individuele huishoudens.
De restcategorie van 7 ton is inderdaad behoorlijk groot. Op pagina 16,17 en 18 kan worden 
gezien hoe dat resultaat is opgebouwd met maar liefst 18 categorieën op verschillende 
posten en dan blijft er slechts een restcategorie van € 85.000 over.

Ouderenpartij Diemen wijst erop dat de optelling op pagina 18 op 8,253 uitkomt. Er zijn 
meevallers van het rijk en 1,4 miljoen meer belastingopbrengsten. Dan blijft 0,7 miljoen over 
en dat kan nergens worden teruggevonden vervolgens het college. Dat bevredigt niet echt.

Wethouder Klaasse geeft aan dat de tabel op de pagina’s 16,17 en 18 nog een keer goed zal 
worden nagerekend en of de restcategorie dan niet  € 85.000 is maar 7 ton. De opbrengst 
van de toeristenbelasting viel gelukkig hoger uit want de begroting is middenin coronatijd 
gemaakt en toen was het beeld dat de toeristenindustrie zich niet zo snel zou herstellen. 
Uiteindelijk bleek dat de bezettingsgraad in het Diemense hotel door toeristen bijzonder hoog 
was.
De Omval is helaas wat hoger uitgevallen dan begroot maar het is wel mooie voorziening 
voor Diemen. Er zitten nog voorzieningen in de pijplijn zoals een renovatie van of een nieuw 
zwembad en een middelbare school. Er gaat een gebiedsontwikkelingsonderzoek worden 
gedaan voor Diemen Zuid. Daarbij dient wel de opmerking te worden gemaakt dat de 
bouwkosten enorm zijn gestegen. Uiteindelijk was 2022 waarschijnlijk het laatste vette jaar 
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en gaat de gemeente nu 7 magere jaren tegemoet. Bovendien is nog niet bekend wat het 
Rijk de gemeenten uiteindelijk gaat toebedelen en er lijkt een herverdeling aan te komen die 
niet gunstig is voor Diemen. Het voordeel is wel dat met het rekeningresultaat de gemeente 
wat extra spek op de botten heeft om ook tegenvallers in de komende jaren op te vangen.
Inderdaad zal de afvalstoffenheffing moeten stijgen. Dat het verschil tussen 
eenpersoonshuishoudens en meerpersoonshuishoudens reëel moet zijn is een belangrijk 
aandachtspunt.
Soms geven prestatie-indicatoren heel veel informatie en soms niets omdat het niet 
helemaal duidelijk is. De gemeente is hier al 10 jaar mee bezig. Sommige prestatie-
indicatoren zijn lastig te meten en worden ook niet periodiek elk jaar gemeten. Het is een 
mooie taak voor college, raad, ambtenaren en auditcommissie om daar in de komende tijd 
stappen in te maken om een handzaam instrumentarium van prestatie-indicatoren verder 
door te ontwikkelen.
Het Sportakkoord is in coronatijd ontwikkeld. Met name wordt gezien dat de 
binnensportverenigingen enorm hebben geleden onder de coronacrisis en met de 
buitensport gaat het best wel goed. Deelname aan verenigingsporten is de afgelopen 
decennia per saldo teruggelopen omdat mensen meer individueel sporten in 
ongeorganiseerd verband en meer in de openbare ruimte. Toch mag Diemen trots zijn op het 
verenigingsleven, ook omdat dit bijdraagt aan de sociale samenhang in Diemen. De 
sportverenigingen organiseren ontzettend veel activiteiten voor de inwoners. De 
tafeltennisvereniging heeft aangegeven dat juist door de gelden uit het Sportakkoord en 
vanuit het Diemen Veert op fonds hun jeugdafdeling flink is gegroeid.

Wethouder Everhardt zegt dat het niet-gebruik van de regelingen inderdaad een belangrijk 
vraagstuk is en het college is steeds op zoek om te kijken wat nog meer kan worden gedaan 
om mensen te bewegen om gebruik te maken van die regelingen. Daarom wordt een 
onderzoek gedaan hoe de regelingen op dit moment worden gebruikt en of ze nog passend 
zijn. Dan zal ook aandacht worden besteed aan de Doe mee regeling en de steunimpuls. 
Daarnaast vindt nog een aparte evaluatie van de steunimpuls plaats en daar krijgt de raad 
nog meer informatie over.
Wat betreft de kwijtscheldingen wordt gezien dat het voor sommige mensen lastig is om 
stukken op tijd aan te leveren. Mensen worden daarom ook steeds uitgenodigd om langs te 
komen om te kijken hoe ze kunnen worden ondersteund. De vraag om daar soepeler mee 
om te gaan zal worden teruggelegd in de organisatie om te kijken wat er eventueel nog aan 
extra activiteiten zou kunnen worden ontwikkeld. Interviews met niet-gebruikers zullen in het 
onderzoek worden meegenomen.
Wat betreft de woondeal zijn er allerlei zaken die zich elkaar snel opvolgen zoals nieuwe 
wetgeving maar de woningmarkt gaat stroef. Het is steeds moeilijker om te bouwen omdat 
de lonen, de inflatie en de rente stijgen. Minister De Jonge wil ingrijpen en reguleren en het 
college zal het uitgangspunt van voldoende betaalbare woningen goed blijven bewaken en 
proberen om dat te realiseren met inachtneming van bestaande afspraken over 
bestemmingsplannen en bestaande verplichtingen die daarbij horen.

Ons Diemen begrijpt dat de gemeente vast blijft houden aan het bestemmingsplan Holland 
Park Zuid. Aan de andere kant sluit het college een woondeal maar waar wil het college die 
woningen bouwen want dan is Diemen al volgebouwd?

Wethouder Everhardt merkt ten aanzien van Holland Park op dat daar oude afspraken over 
zijn gemaakt en de woondeal geeft een vooruitblik. Het zal nog een helse opgave zijn om 
recht te doen aan 2/3 betaalbaar en dan zijn er inderdaad beperkingen als wordt gekeken 
naar op welke plekken nog kan worden gebouwd.
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Ons Diemen vraagt met wie die afspraken zijn gemaakt.

Wethouder Everhardt zegt dat die destijds zijn gemaakt met de projectontwikkelaars.

Ons Diemen stelt dat er een voorkeursrecht is en dat die afspraken pas zijn verspreid in 
december 2022. Als het college goed had geanticipeerd op wat er aan beweging is bij het 
Rijk dit had moeten worden meegenomen in de afspraken.

Wethouder Everhardt wijst erop dat de afspraken die jaren terug zijn gemaakt in het kader 
van de bestemmingsplannen niet kunnen worden opengebroken want de gemeente moet 
betrouwbaar blijven. Vaste afspraken moeten worden gehonoreerd.

Ons Diemen vindt dat het college al veel eerder had moeten ingrijpen op het 
bestemmingsplan en eerder de regels had moeten bijstellen naar aanleiding van 
ontwikkelingen die gaande zijn. Bovendien kan het huidige bestemmingsplan best veranderd 
worden.

Wethouder Prins zegt dat het in de huidige tijd heel moeilijk is om ervoor te zorgen dat de 
ontwikkelaars blijven bouwen. Als de gemeente de eis stelt dat 100% sociale huurwoningen 
moet worden gebouwd zullen weinig ontwikkelaars op de stoep staan. De ontwikkelaars 
hebben immers een businessmodel waar ze kunnen bouwen. Er zijn eisen gesteld bij 
bestemmingsplan waar ontwikkelaars op hebben ingetekend. Als de gemeente dat tijdens de 
rit gaat veranderen zullen ontwikkelaars weggelopen in plaats van dat ze hier willen bouwen.

Ons Diemen merkt op dat een projectontwikkelaar er alleen op uit is om zoveel mogelijk 
winst te maken op zijn project en dat is geen goede insteek. De beschikbare bouwgrond in 
Nederland is beperkt maar er zijn ook maatschappelijk bewuste ontwikkelaars die best wel 
mee willen denken. De gemeente moet echter niet steeds met dezelfde ontwikkelaars om de 
tafel gaan die er alleen maar op uit zijn om hun zakken te vullen.

Ouderenpartij Diemen memoreert dat de vorige raad die bestemmingsplannen heeft 
vastgesteld en dat het college de grond heeft verkocht. Ons Diemen roept het college op om 
dingen te doen die niet in de raad zijn afgesproken. In de bestemmingsplannen staat 30% 
sociale huur en het lijkt erop alsof die fractie zich wil onttrekken aan dat besluit.

Ons Diemen wil een besluit dat recht doet aan de grote vraag onder Diemenaren voor 
betaalbare sociale en middenhuurwoningen. Als daarvoor op een besluit uit 2019 moet 
worden teruggekomen is dat maar zo.

Ouderenpartij Diemen verwacht niet dat de raad hierin mee wil gaan. Het is aan de 
projectontwikkelaars zelf om eerst aan te geven dat ze voor die prijzen niet meer betaalbare 
woningen kunnen bouwen. Dat is bij de koopwoningen gebleken. De fractie wil Ons Diemen 
steunen voor wat betreft de toekomstige ontwikkelingen in Holland Park Zuid waar nog geen 
afspraken over zijn maar de gemeente moet vasthouden aan de besluitvorming rondom 
Holland Park West.

Ons Diemen stelt dat er rond Holland Park Zuid ook afspraken zijn gemaakt.

GroenLinks stelt voor om deze discussie te sluiten want het gaat nu om de jaarrekening 
2022.
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Wethouder Everhardt begrijpt uit de vraag van de Ouderenpartij Diemen over Van groot naar 
beter dat die partij wil weten of mensen met een Wmo-indicatie hiervoor in aanmerking 
komen.

Ouderenpartij Diemen zegt dat het inderdaad gaat om andere verhuizingen en eventueel 
financieringen daarvoor vanuit de Wmo of andere bronnen. Als er bijvoorbeeld 20 
verhuizingen zijn geweest die ook zijn gefinancierd geeft dat een ander licht op de cijfers. 
Daarom zal morgen nogmaals de inleiding op de technische vragen worden gestuurd.

Wethouder Everhardt heeft ook gekeken naar hoe het zit met de getallen uit Waar staat je 
gemeente want data moeten wel juist zijn. De eigen cijfers met betrekking tot personen met 
een uitkering zien er iets anders uit. Daarom zal nogmaals goed worden gekeken hoe het zit 
met de verschillende bronnen die worden gebruikt en met welke data wordt gewerkt. Wellicht 
kan daar dan volgende week of op een ander moment met elkaar over in gesprek worden 
gegaan.

Ouderenpartij Diemen gaat ervan uit dat wanneer die cijfers in de jaarrekening worden 
gemeld ze ook nog even worden gecontroleerd door de afdeling zelf.

Wethouder Everhardt geeft aan dat die cijfers zijn gecontroleerd maar tegelijkertijd is 
geconstateerd dat de gemeente iets andere cijfers had dan in Waar staat je gemeente. 
Daarom moet dat goed uitgezocht worden en daar wordt op teruggekomen.

Wethouder Sikkes legt uit dat contractmanagement binnen de jeugdzorg niet de heilige graal 
is. De gemeente zal alles tegelijkertijd inzetten, dus contractmanagement en een nieuwe 
financieringssystematiek en een nieuwe inkoopsystematiek en de hervormingsagenda in de 
breedte komt er nog aan waar spreker hoge verwachtingen van heeft omdat wordt gehoopt 
dat het voor de gemeente financieel en voor de doelgroep voorspelbaar wordt maar het 
wordt een zware dobber want het heeft al heel lang geduurd om überhaupt de 
hervormingsagenda te krijgen. Nu gaan dus nog de harde noten worden gekraakt met 
betrekking tot de inhoudelijke invulling van de agenda en dat wordt nog iets met een lange 
adem.
Helaas is Diemen Noord om diverse redenen, die bekend zijn, uitgesteld. In het derde 
kwartaal 2023 gaat hiermee worden gestart. Alleen het Gruttoplein wordt op verzoek van de 
winkeliers later gedaan want die willen dat graag in de zomer van 2024.
Een van de acties uit het plan van aanpak energiearmoede was het omruilen van 
energieslurpend witgoed. Aan de kwetsbaarste doelgroep is in eerste instantie een 
uitnodiging gestuurd. Van de 500 uitnodigingen hebben er 300 gereageerd. Vervolgens is de 
gemeente de deuren langsgegaan van mensen waarvan niets was gehoord. Er kwamen toen 
legio redenen waarom de mensen niet hebben gereageerd en daarop wordt het beleid weer 
aangepast. Dus al zonder onderzoek wordt toch weer het gesprek aangegaan met de 
mensen die daar recht op hebben.

D66 vraagt wat de belangrijkste redenen waren voor het niet gebruikmaken van de regeling.

Wethouder Sikkes zegt dat taal een lastig probleem was omdat het een papieren brief was 
en die kan niet makkelijk in heel veel talen worden verstuurd. Vaak wordt al doorverwezen in 
Engels naar de site of naar telefonisch contact. Pijnlijk om te noemen was ook wantrouwen 
in de overheid van krijg ik dit echt en hoef ik echt niets bij te betalen. Dat wordt niet alleen in 
dit specifieke dossier gezien maar in de breedte in het land.
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De vraag van Ons Diemen was geïnterpreteerd van hoe het maaibeleid op dit moment in 
Diemen wordt gedaan. Mensen kunnen altijd al zelfbeheer aanvragen en zaden strooien of 
planten neerzetten op plekken die ze zelf willen mits de gemeente daar een akkoord voor 
geeft.

Ons Diemen merkt op dat de aanleiding voor de vraag was dat op de kaart niet precies kon 
worden aangegeven waar het maaibeleid geldt. Toen is de vraag anders geformuleerd van 
waar kunnen de mensen dan zaaien.

Wethouder Sikkes geeft aan dat een kaart niet veel toevoegt en voor wat Ons Diemen in 
tweede instantie aangeeft is zelfbeheer de meest aangewezen plek hiervoor. Wel moet 
worden voorkomen dat allerlei zaden en planten in vlakken terechtkomen waar ze niet 
bedoeld zijn want er is ook sprake van ecologisch beheer en daar zijn regels voor.

Wethouder Prins zegt wat betreft de gebiedsontwikkeling Diemen Zuid dat het college in de 
begroting heeft aangekondigd dat dit jaar wordt gestart met de gebiedsontwikkeling en dat dit 
ook onderdeel van het coalitieakkoord is.

De heer Boog geeft aan dat het project Scheerlicht en de straatcoaches in de komende jaren 
zullen worden voortgezet. Er is meer bekendheid gegeven aan buurtbemiddeling en dan zie 
je dat mensen iets makkelijker buurtbemiddeling inschakelen. De woningcorporaties en de 
gemeente verwijzen nu ook wat meer naar de buurtbemiddeling en daarom hoeft de stijging 
van het cijfer niet te worden gelezen als dat er meer conflicten zijn maar het moet juist 
worden gezien als een positief signaal.

Ons Diemen zegt dat het dan verstandig is om dat er in de jaarrekening ook bij aan te geven.

De heer Boog stelt dat dit juist een voorbeeld is van dat het lastig is om dit bij prestatie-
indicatoren op een goede manier aan te geven hoe dit moet worden geïnterpreteerd maar er 
zou inderdaad wel iets meer over kunnen worden geschreven en dat zal worden gedaan.
Het ziekteverzuim vorig jaar was erg hoog. Geprobeerd is om daar een goede analyse op te 
doen maar dat geeft geen heel eenduidig beeld en daarom is ook een hele eenduidige 
aanpak ook niet echt mogelijk. Er zijn veel verschillen in mogelijke oorzaken maar er wordt 
veel meer ingezet op preventie en er is gestart met de aanpak Meer vitaliteit en minder 
ziekteverzuim. Langdurig ziekteverzuim bij een aantal mensen telt zwaar mee in de cijfers en 
dat is vaak een ziekteverzuim waar je niet echt op kan sturen.

Wethouder Klaasse zegt wat betreft de tabel op pagina 16,17 en 18 dat dit klopt en er is 
geen verschil van 7 ton maar de restcategorie is inderdaad € 85.000.

Ons Diemen stelt als reactie op GroenLinks dat de jaarcijfers het fundament zijn om op te 
bouwen. Als de cijfers in orde zijn kun je verder bouwen en dan is het logisch dat je vanuit de 
jaarcijfers verder redeneert, zeker als er opmerkingen staan in de jaarstukken.
Alle data zijn voorhanden en dus kan er een proef worden gestart om mooie prestatie-
indicatoren te maken. De fractie is voornemens om een paar moties in te dienen over 
betaalbare huren voor alle inkomens, hoeveel sociale en middenhuurwoningen en wat dan 
eventueel de consequenties zijn en dat het participatie- en communicatiebeleid zoveel 
mogelijk moet worden toegepast. Dus wat betreft Holland Park Zuid wordt ook een motie 
ingediend.

Conclusie:
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De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.
Vervolgens wordt de vergadering geschorst.

De voorzitter heropent de vergadering.

5. Mededelingen portefeuillehouder

Er zijn geen mededelingen.

6. Erfgoedverordening Diemen 2023

VVD vraagt om welke roerende cultuurzaken het in de gemeente zou kunnen gaan. Het 
moet niet alleen om gebouwen gaan maar ook over de opbouw van wijken, de plattegronden 
en de eenheid binnen de wijken. Veel wijken zijn volgens een bepaalde opzet opgebouwd 
met parken en vijvers en dat is een reden dat veel mensen graag in Diemen wonen. Artikel 
16 van de verordening biedt die mogelijkheid. Hopelijk wordt er niet in het groen in een wijk 
gebouwd want dat beschadigt het ensemble. Het is heel fijn dat ook met de Historische Kring 
Diemen gesproken is.

PvdA memoreert dat de Inspectie overheidsinformatie en erfgoed een alarmerend rapport 
heeft gemaakt over wat zij aantrof. De situatie is nijpend, vooral in kleine gemeenten maar 
ook grote gemeenten zoals Amsterdam doen het niet zo best. Gelukkig gaat het in Diemen 
erg goed dankzij het motiverende werk van de Historische Kring Diemen.
Het is belangrijk dat erfgoed een goede plek houdt in toekomstige ontwikkelingen. Diemen 
had veel erfgoed maar veel is verdwenen. Gelukkig is Fort Diemerdamweg hersteld. 
Monumentaal en cultureel erfgoed speelt een cruciale rol in het behoud van identiteit en 
geschiedenis van een gemeente.

Onafhankelijke Partij Diemen stemt in met het voorliggende voorstel.

Ons Diemen vindt het ook goed dat de Historische Kring Diemen is benaderd om mee te 
kijken bij de samenstelling van de nieuwe erfgoedverordening.

Wethouder Klaasse zegt dat het inderdaad heel belangrijk is voor de identiteit van je 
gemeente om cultuurhistorie te hebben en te eerbiedigen. Complimenten aan de Historische 
Kring Diemen zijn enorm op zijn plaats met hun publicaties en evenementen en heel recent 
nog met de onthulling van het monument voor de vliegeniers. In Diemen zijn er 5 
gemeentelijke monumenten maar op dit moment worden er geen roerende cultuurgoederen 
beschermd. Er is in het verleden wel gekeken of wat moet worden gedaan met de 
verzameling die bij de smidse lag maar die verzameling is naar een andere plek gegaan 
want die kon niet in die ruimte blijven want dat werd de keuken van de mensen die daar 
vervolgens kwamen wonen. Er moet immers altijd een afweging worden gemaakt tussen het 
algemeen belang en het private belang van de eigenaar van een monument. 
De verzameling voertuigen in het Saan museum is heel mooi ontsloten en er is op dit 
moment geen noodzaak om zich als gemeente daarin te mengen maar het zou dus in theorie 
wel kunnen. Er zitten nog een aantal monumenten in de pijplijn om beschermd te worden 
maar daarnaast is het ook goed om te kijken naar wijkstructuren en gevelwanden om het 
aangezicht van Diemen daarin mooi te kunnen vastleggen en om heel onwelgevallige 
ontwikkelingen tegen te gaan want de postmodernistische sloophamer is in de jaren zeventig 
en tachtig hard tekeer gegaan met name in Diemen maar ook op andere plekken in 
Nederland.
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PvdA memoreert dat de burgemeester in die tijd ook in zijn eigen memoires heeft 
toegegeven dat die wel erg hard tekeer ging met zijn mooie visie op glas, metaal et cetera.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

7. Mededelingen portefeuillehouder

Er zijn geen mededelingen.

8. Jaarstukken 2022 en begroting 2024 GR OGZ Amstelland

Ouderenpartij Diemen leest in de stukken dat de GGD adviezen heeft uitgebracht op het 
gebied van milieu en gezondheid maar nergens staat hoe die adviezen luiden. Het illegaal 
ontgassen van schepen op het Amsterdam-Rijnkanaal wordt niet genoemd. Daar zijn vragen 
over gesteld en via de Omgevingsdienst zijn antwoorden van het college ontvangen maar de 
GGD zegt er niets over. Overlegt de GGD wel met de Omgevingsdienst over de 
onderwerpen die hierbij worden genoemd?

Ons Diemen meldt dat akkoord kan worden gegaan met het voorstel.

D66 constateert dat de realisatie van de taak Inspectie kinderopvang lager is uitgevallen in 
2022. Daar is een technische vraag over gesteld in hoeverre de arbeidsmarktontwikkelingen 
zijn meegenomen in de actualisatie van de begroting en de begroting 2024. Het zou mooi 
zijn als nadrukkelijker naar voren komt hoe dat uitpakt, zeker omdat wordt gezien dat in 2022 
wel voldaan is aan de wettelijke verplichtingen.
Er worden activiteiten ontplooid om de vaccinatiegraad te verhogen. Hopelijk kan dat snel 
van start gaan en wordt de vaccinatiegraad in Diemen nog beter. In Het Parool van 3 juni 
stond een schokkend bericht met de titel Meer soa’s en minder condoomgebruik. Deelt het 
college deze zorg en wat is het college voornemens om vanuit de gemeenschappelijke 
regeling te ondernemen, bijvoorbeeld voorlichtingsactiviteiten?

Onafhankelijke Partij Diemen vindt een verdiepend onderzoek en meer inspanning op het 
thema overgewicht noodzakelijk en dat mag in de nabije toekomst als plustaak plaats gaan 
vinden want de mate van overgewicht is 42%.

VVD is onder de indruk van het vele werk dat de GGD in het afgelopen jaar heeft uitgevoerd 
naast het reguliere werk. Wat betreft de HPV-vaccinaties is het een goede zaak dat in 
Diemen specifieke acties zijn ondernomen zoals mobiele locaties en het gericht naar 
jongeren toegaan. De algemene opkomst valt tegen, wat zijn hiervan de oorzaken? Wat 
neemt de portefeuillehouder daarvan mee voor de komende maanden want nog tot het einde 
van het jaar kunnen jongeren tot en met 26 jaar zich nog gratis laten vaccineren? Welke 
lessen worden uit deze vaccinatiecampagne getrokken voor eventuele campagnes in de 
toekomst?
In het artikel in Het Parool, waar D66 al naar verwees, stond ook dat verschillende jongeren 
onder andere liegen over hun geaardheid of de ernst van hun klachten om zo aan de beurt te 
komen bij de GGD en deze capaciteit gaat ten koste van de mensen die volgens de 
richtlijnen wel in aanmerking komen voor een behandeling inzake soa’s bij de GGD. 
Ontstaan hierdoor serieuze problemen wat betreft de capaciteit en wordt er nagedacht over 
aanvullende maatregelen om ervoor te zorgen dat juist de vastgestelde groepen gebruik 
kunnen maken van de soa-poli?
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PvdA vindt het fijn dat het onderzoek naar ultrafijnstof rond 40 km om Schiphol is afgerond 
maar toch blijft het een lastig rapport om te interpreteren want vaak wordt de term mogelijk 
gebruikt. De fractie is benieuwd naar het eindresultaat naar de gevolgen van houtstook want 
gezien de gestegen gasprijzen lijkt het dat meer mensen vaker op houtstook overgaan. Er is 
ooit een motie over aangenomen om overlast te voorkomen. Dit moet in het najaar weer 
eens onder de aandacht worden gebracht van de inwoners.
Het project Kansrijke start ziet de fractie als heel waardevol. In contrast hiermee staat de 
stijging van het aantal kinderen van 0-3 jaar dat niet in het vaccinatieprogramma meedraait 
en dat is een punt van zorg. Dat geldt ook voor de daling van de VVE-indicaties. Hopelijk 
zullen de gesprekken met de jeugdgezondheidszorg resultaat opleveren.

GroenLinks meldt dat kan worden ingestemd met de gevraagde beslissing.

Wethouder Everhardt legt uit dat de uitkomsten van de gezondheidsmonitor ieder jaar 
worden gedeeld met de raad. Als wordt gekeken naar de cijfers in Diemen vergeleken met 
de andere gemeenten in Amstelland doet Diemen het wel iets beter wat betreft het 
opkomstpercentage voor vaccinaties maar dat kan zeker nog worden verbeterd. Meer soa’s 
door minder condoomgebruik is natuurlijk een zorgelijke ontwikkeling. In het kader van de 
Gezonde school wordt voorlichting gegeven in het onderwijs want de jongeren moeten 
hierop goed worden voorbereid en dit krijgt aandacht in het curriculum van het onderwijs 
maar in het kader van de Gezonde school is het goed om dit punt extra te adresseren.
Obesitas is een van de grote volksziektes. De raad heeft onlangs tijdens de 
themabijeenkomst voorlichting gehad over het Gala-akkoord en daar zal dit thema in ieder 
geval worden meegenomen.
De opkomst voor de campagne vaccinatie HPV valt tegen en je moet er steeds op alert zijn 
of voldoende uit de kast wordt gehaald om het onder de aandacht te brengen. Het is heel 
naar om te liegen over je geaardheid om ergens voor in aanmerking te komen maar ook hier 
zou voorlichting een hele belangrijke rol kunnen spelen. In het kader van de Gezonde school 
zal hier ook aandacht aan worden besteed maar uitgezocht wordt of dit ook inderdaad 
gebeurt.

Wethouder Sikkes merkt ten aanzien van de kinderopvang op dat het gek zou zijn als wordt 
gezegd dat de wettelijke taak niet wordt gehaald. De GGD zou een zin kunnen opnemen 
waardoor ze daar rekening mee houdt.

D66 leest in de stukken dat voldaan is aan de wettelijke taak maar dat de realisatie toch 
lager heeft uitgepakt. De begroting behelst waarschijnlijk meer dan sec de wettelijke taak. 
Klopt dat?

Wethouder Sikkes zegt dat dat klopt maar dat komt ook omdat er in dat jaar minder realisatie 
van kinderopvang heeft plaatsgevonden. De verwachting is dat als de arbeidskrapte op die 
markt minder wordt er ook meer kinderopvangplekken worden gerealiseerd en dus ook de 
checks die de GGD uitvoert zullen worden opgevoerd.
De vaccinatiecijfers van Diemen zijn niet per se hoger dan van het landelijk gemiddelde. Dat 
geldt alleen voor de HPV en daarom is het college ook in gesprek met de GGD of het 
mogelijk is dat Diemen priklocaties dichter bij huis kan krijgen om in ieder geval het argument 
afstand weg te kunnen nemen. Uit het onderzoek over HPV blijkt dat ouders wantrouwen 
hebben tegen de vaccinatie op zichzelf. Daarnaast is er een gebrek aan kennis over wat 
HPV doet en dat het bijvoorbeeld ook besmettelijk is en 6 kankers kan veroorzaken. Dus 
daarom is informeren heel belangrijk en ook daarbij geldt dat de priklocaties zo dicht mogelijk 
bij huis moeten worden gebracht.
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VVD vraagt of de groep meerderjarige tieners ook een kennisachterstand heeft of dat die het 
gedrag van hun ouders overnemen.

Wethouder Sikkes is dat niet bekend maar gelukkig voert het Rijk verstandige onderzoeken 
uit en hier is de doelgroep 13-18 jaar. Dan mag ervan worden uitgegaan dat de conclusies 
gelden voor die leeftijdscategorie waarbij kinderen inderdaad gedrag, normen en waarden en 
ideeën van ouders zeker overnemen en daarnaast is ook de druk van vrienden een 
zwaarwegend element.

VVD vraagt of als er nieuwe data zijn over het vaccinatiegedrag van groepen de raad 
hierover wordt geïnformeerd.

Wethouder Sikkes zegt dat het lastig is om van individuele vaccinaties steeds de cijfers op te 
sturen in alle informatiebrij die de raad krijgt. Als cijfers bekend zijn van meerdere vaccinaties 
worden die aan de raad gepresenteerd. In de Diemer Info van het 3e kwartaal wordt altijd 
informatie gegeven over houtstook als houdt rekening met windstil weer, met de buren, met 
je materiaal et cetera.

D66 vraagt of wethouder Everhardt iets wil ondernemen om een veiliger seksuele 
gezondheid te bevorderen voor de regio en ook voor Diemen. De wethouder verwijst naar 
activiteiten in het kader van de Gezonde school maar het is niet bekend wat de Gezonde 
school doet. Sinds 2019 is er geen landelijke voorlichtingscampagne meer geweest over 
veilige seks. Van die Gezonde school wordt niet veel gezien en in ieder geval is de 
informatie dan niet aangekomen gezien het geciteerde artikel uit Het Parool op het thema 
relaties en seksualiteit. Het is geen verplichting voor de scholen om in te zoomen op dit 
thema terwijl de impact gigantisch is op de jongeren op korte en lange termijn.

Wethouder Everhardt wil dit niet afdoen door te verwijzen naar de Gezonde school. Binnen 
het onderwijs is in het curriculum aandacht voor een gezonde seksuele omgang en alles wat 
daarmee samenhangt. Ook in de gemeenschappelijke regeling is omgaan met soa’s en 
seksuele voorlichting een heel belangrijk thema. Als daar nieuwe zaken aandacht vragen zal 
dat zeker worden meegenomen.

D66 vraagt of het dan nu nog niet het geval is dat er nieuwe dingen opduiken.

Wethouder Everhardt zegt dat uit het artikel in Het Parool blijkt dat er weer nieuwe 
fenomenen zijn. Dat neemt spreker ter harte en dit wordt zeker meegenomen.

D66 leest in het artikel dat er iets speelt op dit thema en dan is het beter dat er nu op wordt 
geacteerd dan over 2 jaar. Hopelijk kan het resultaat daarvan in de volgende jaarstukken 
worden teruggelezen.

Wethouder Everhardt zegt dat het college hier alert op moet zijn en er zal goed naar worden 
gekeken.

Wethouder Sikkes wijst erop, omdat de gemeente geen middelbare school heeft, dat de 
leerlingen die groep 8 verlaten in principe de gemeente uitgaan en daarom is het heel lastig 
voor de gemeente om de vinger aan de pols te houden van wat de pubers nodig hebben en 
hoe kan daar het beste op worden ingesprongen. In het kader van preventief jeugdbeleid is 
de gemeente echter juist daarop gaan zitten, seksuele weerbaarheid ten aanzien van 
bijvoorbeeld het lover boyscircuit maar ook sexting en soa’s. Geprobeerd wordt om dat via 
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de eigen kanalen te doen om op die manier ingang te krijgen bij de jongeren en de jongeren 
seksueel weerbaar te maken.

Ouderenpartij Diemen wijst erop dat er een studentencomplex is op de Rode Kruislaan en er 
is een campus in Diemen Zuid. Worden die daar nadrukkelijk bij betrokken?

Wethouder Sikkes zegt dat het preventief jeugdbeleid is voor 12 tot ongeveer 18 jaar. 
Nagegaan zal worden hoe het zit met de studenten en sowieso zijn dat inwoners van 
Diemen en waar via die kanalen informatie kan worden verspreid.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

9. Jaarstukken 2022 en begroting 2024 GR GGD Amstelland-Amstelland

GroenLinks constateert dat er sinds de start van het CSG in 2016 steeds sprake was van 
een gestage groei van het aantal hulpvragen. In 2022 steeg dit explosief. Hopelijk durven 
slachtoffers zich vaker te melden. Bij Veilig Thuis is in 2/3 van de meldingen in de categorie 
huishoudens met kinderen sprake van een vermoeden van kindermishandeling. Er is sprake 
van een lichte stijging van het aantal meldingen van vermoedelijk huiselijk geweld of 
kindermishandeling ten opzichte van 2021. Bij een deel van de meldingen is het type geweld 
nog niet geregistreerd. Daarnaast is sprake van een hoog percentage ex-partnergeweld.
In een artikel in Trouw van 15 juni stond dat ouderen steeds meer worden mishandeld. Veilig 
Thuis kreeg in 2022 810 meldingen van verwaarlozing, financiële uitbuiting en fysieke 
mishandeling. Een toename van 17% ten opzichte van 2019. Ook hier is het vermoedelijk het 
topje van de ijsberg.
Mishandeling komt voort uit onkunde of onmacht als gevolg van overbelasting. Een op de 
tien mantelzorgers is overbelast. Mede door wachtlijsten voor verzorgingstehuizen blijven 
patiënten langer afhankelijk van mantelzorg. Helaas wordt er onvoldoende melding gemaakt 
door de zorgketen over ontspoorde zorg omdat men denkt dat er dan meteen moet worden 
ingegrepen maar een melding is een eerste stap voor de oplossing van een probleem.
Advies vragen en melden is enorm belangrijk maar tegelijk is melden ook erg moeilijk.

PvdA vindt het zorgelijk als het overschot komt omdat de vacatures niet kunnen worden 
ingevuld en er zijn ook zorgelijke cijfers over het ziekteverzuim. Dat er pas in de tweede helft 
van het jaar werd ingezet op een gezonde werkomgeving is aan de late kant. Ook dit jaar 
staat Diemen weer hoog in het aantal meldingen en adviesaanvragen. Weten de mensen de 
weg goed te vinden of zijn er verontrustende voorvallen? Onderwijs levert slechts 4,8% van 
de meldingen maar er staat niet in het verslag dat het onderwijs de weg nog steeds goed kan 
vinden. Werkt de meldcode daar niet goed?
Er is sprake van een stijging van seksueel geweld maar hopelijk zijn alleen de meldingen 
gestegen en niet de voorvallen. In het overzicht over de achtergrond van de voorvallen wordt 
de categorie man gemist maar dan is de stap om een melding te doen vaak vele malen 
moeilijker. Is dat de reden dat het niet in dit lijstje voorkomt?

VVD is bezorgd over met name de situatie bij Veilig Thuis. Er is sprake van een overschot 
vanwege personele onderbezetting en zo worden de doorlooptijden tot de 
veiligheidsbeoordeling en het aantal weken tussen de veiligheidsbeoordeling en het afsluiten 
van de dienst bijna 2 keer de wettelijke termijn. Kan de portefeuillehouder iets zeggen over 
de ontwikkeling van deze termijnen in de afgelopen maanden?
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De cijfers met betrekking tot verloop en verzuim doet vermoeden dat het bij Veilig Thuis zo 
nu en dan rommelt als organisatie maar het is algemeen bekend dat in deze sector de 
verzuimcijfers boven het gemiddelde liggen. Er is echter ook de verplichting om de mensen 
die hulp nodig hebben de hulp te bieden binnen de wettelijke norm. Hoe heeft de 
portefeuillehouder deze cijfers gelezen en wil zij weer richting wettelijke normen? Wat heeft 
het niet halen van deze wettelijke normen feitelijk betekent voor mensen, gezinnen en 
kinderen die wachten op Veilig Thuis?
Het lijkt erop dat de maatregelen in 2024 vooral gericht zijn op het werven van personeel 
maar het behoud van personeel is net zo belangrijk. Welke maatregelen worden er getroffen 
met betrekking tot behoud van het personeel? Het lijkt erop dat Veilig Thuis zich voor langere 
tijd neerlegt bij deze nijpende situatie. Deelt de portefeuillehouder deze opvatting en vindt zij 
dat Veilig Thuis er alles aan doet om weer terug te keren naar de wettelijke normen en zo 
niet, wat gaat de portefeuillehouder daaraan doen?
De VVD is blij met de aanpassingen die in de begroting worden gedaan, zeker met 
betrekking tot de toekomstbestendigheid van het CSG. Is correct gelezen ten aanzien van de 
groeiende begroting dat is gekozen voor het gemiddelde scenario en is dat nog steeds het 
scenario dat het meest voor de hand liggend is? De portefeuillehouder moet de 
ontwikkelingen binnen deze gemeenschappelijke regeling goed in de gaten houden.

Onafhankelijke Partij Diemen constateert dat het aantal meldingen is gedaald bij Veilig Thuis 
ondanks het personeelstekort. Er zijn waarschijnlijk wel veel meer adviezen gegeven. Met 
het voorstel wordt akkoord gegaan omdat alle taken moeten kunnen worden uitgevoerd en 
daar is veel personeel voor nodig.

D66 is benieuwd naar de pilot GGZ vriendelijke wijk. Wellicht kan Diemen ook wat leren van 
de resultaten. Ook D66 heeft zorgen over het grote personeelstekort bij Veilig Thuis want er 
is bijna 2 miljoen niet uitgegeven aan personeelskosten en 30 fte vacatureruimte op 150 fte 
in totaal is echt een fors tekort. Het gaat dan om mensen die misschien al overbelast zijn of 
dreigen overbelast te worden die wel werken met de meest kwetsbare groepen in de 
samenleving. Wat doet het met de mentale gesteldheid van de functionarissen en de 
kwaliteit van de dienstverlening die daarmee gepaard gaat? Wat wordt gedaan om de 
mensen gezond en inzetbaar te houden?
Verwacht wordt dat de arbeidsmarktontwikkeling zich gaat voortzetten en daarom zal het 
voor Veilig Thuis moeilijk blijven om de vacatures te vervullen. Men verwacht ook in 2023 
een soortgelijk bedrag over te houden aan niet uitgegeven personeelskosten. Daar is de 
begroting niet op aangepast maar voor de kwaliteit van de besluitvorming is het belangrijk 
dat in een raadsvoorstel en ook in stukken helder de financiële keuze wordt toegelicht. Dat is 
in dit geval niet gebeurd want er stond een onbegrijpelijke tekst en die staat er nog steeds. 
De tekst is hier wel toegelicht maar die kan over 3 jaar niet meer worden gevonden. Het is 
prettig voor raadsleden om op begrijpelijke teksten ja of nee te kunnen zeggen.
Van de weerstandsratio wordt gezegd dat er geen risico’s zijn binnen de 
gemeenschappelijke regeling maar als er risico’s zijn worden die gedekt door de gemeenten. 
Dat klopt niet met elkaar en dat maakt onbegrijpelijk waarom überhaupt dat financiële 
kengetal is opgenomen in het stuk terwijl dat niet verplicht is. Graag alleen maar nuttige 
kengetallen opnemen.

Ons Diemen constateert dat de instroommeldingen en adviesvragen per gemeente worden 
weergegeven en meldingen van huishoudens met en zonder kinderen per gemeente maar 
daarna worden geen cijfers meer gegeven per gemeente. Hoe gaat het in Diemen met het 
huiselijk geweld? Ook kan in de bijlagen niet worden gevonden of het met Veilig Thuis hier 
erger is dan in Amsterdam of Amstelveen enzovoort. De voortgangsrapportage geeft 
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gelukkig wel het idee dat het de goede kant opgaat maar voortaan graag meer 
gespecificeerd per gemeente zodat meer inzicht in de cijfers wordt gekregen.

Ouderenpartij Diemen ziet dat de percentages kindermishandeling ex-partner, mishandeling 
en geweld 55 en 60% bedragen. Bij de ouderenmishandeling gaat het om 5-6%. 15 juni was 
de internationale dag tegen ouderenmishandeling en er hebben in het DiemerNieuws een 
aantal advertenties gestaan dat niet helemaal coördineert met elkaar. Zo staat in de 
advertentie van Veilig Thuis dat campagne wordt gevoerd tegen ouderenmishandeling. 
Medewerkers van Veilig Thuis zijn samen met medewerkers van Markant aanwezig op de 
Buikslotermeerpleinmarkt in Noord. Het zou goed zijn als volgend jaar Veilig Thuis zich wat 
meer in Diemen kan presenteren.

Wethouder Everhardt deelt de zorgen over de arbeidsmarktproblematiek. Met de hele 
gemeenschap moet worden gewerkt aan het geweld stoppen en structureel op te lossen. De 
cijfers in de stukken zijn niet bepaald bemoedigend en er is ook niet een kans dat dit snel 
wordt opgelost. De vermelding van 4,8% voor meldingen uit het onderwijs staat inderdaad 
niet in verhouding tot meldingen van andere organisaties.
De doorlooptijden zijn zorgelijk maar de acute meldingen krijgen altijd voorrang en die 
worden ook netjes op tijd afgehandeld. Het gaat niet alleen om het werven van personeel bij 
Veilig Thuis en het CSG maar het gaat ook om het goed zorgen voor het personeel. Er wordt 
veel aandacht besteed aan scholing en ondersteuning naast efficiëntieslagen op de 
processen. Er wordt van binnenuit gekeken van hoe kunnen wij een nog aantrekkelijker 
werkgever zijn. Het is correct dat het gemiddelde scenario wordt gekozen.
30 fte personeelstekort op 150 is inderdaad heel fors en de hoge werkdruk is inderdaad 
zorgelijk. De volgende keer zal extra aandacht worden besteed aan heldere teksten in de 
stukken. Een niet nadere specificering van de situatie in Diemen heeft te maken met privacy 
want als het om kleine aantallen gaat zijn zaken wellicht herleidbaar.

Ons Diemen wijst erop dat er per stadsdeel wel informatie wordt gegeven.

Wethouder Everhardt legt uit dat stadsdelen fors groter zijn dan de omvang van Diemen en 
dan zijn de cijfers minder herleidbaar. Dat is de reden dat de cijfers niet nader zijn te 
specificeren voor Diemen.
Wat betreft ouderenmishandeling zou er meer specifieke aandacht kunnen komen voor de 
situatie in Diemen. Veilig Thuis is met de ouderenbond in contact maar er zal gekeken 
worden of er nog meer te doen is als het gaat om ouderenmishandeling want dit is een 
belangrijk thema.
Wat betreft de doorlooptijden kunnen de cijfers over het begin van 2023 nog niet worden 
gegeven. Als de VVD daar nog even een vraag over stelt zal dat worden uitgezocht.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

10. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 23.13 uur.


